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HírekEldőlt -  lesz új egyetemi épület

Ma még csak grund

A tervek szerint a főépülettől alig 
pár száz méterre épül fe l  három
négy éven belül az a 23 ezer négy
zetméter hasznos területű épület, 
melyben egyebek közt a könyvtár, 
egy kollégium, a nyelvi labor, továb
bá tantermek és tanszéki szobák 
kapnak helyet. Az erről szóló megál
lapodást március 24-én az oktatási 
miniszter és a rektor írta alá.

A BKAE ingatlanállományának bő
vítése, egy új, jelentős infrastruktu
rális beruházás már tíz éve várat ma
gára. A rendszerváltás következtében 
megvalósult kárpótlás keretében több 
ingatlant kényszerültünk átadni koráb
bi tulajdonosának, az egyháznak. A re
formátus gimnázium elvesztését még 
sikerült kompenzálni a Sóház épületé
nek felújításával, azonban a Horánsz- 
ky utcai épület hiánya csak ideiglene
sen lett megoldva, míg a könyvtár át
költöztetésére eddig semmilyen esély, 
illetve lehetőség nem mutatkozott. Eb
ben az ingatlan-visszaadási folyamat
ban a Közgáz 24 000 m2 területet ve
szített el, melynek pótlása nyilvánva
lóan égetően fontos kérdés lett vált fő
leg az újabb három kar integrációjá
val. A kényszer következtében a fő
épület túlzsúfolttá vált, az oktatók 
kénytelenek még késő este is órákat 
tartani, és ha egy hallgató idegen 
nyelvet akar tanulni, azt csak 20 per
ces utazással a Vezetőképző Központ
ban teheti meg. A jelenlegi helyzetet 
vizsgálva egyértelműen látszik, hogy

Az új felsőoktatási törvény terveze
tét olvasgatva számos kétely vető
dött fe l  bennem. Elismerem, a je 
lenlegi rendszer nemcsak az Elő
hoz való csatlakozás miatt, hanem  
egyéb okokból is modernizációra 
szorul, de gyakorló hallgatóként és 
a je len leg i rendszerben dolgozó 
hallgatói képviselőként nem renget
ném meg alapjaiban a magyar fe l
sőoktatást a csatlakozás indokán 
vagy inkább ürügyén.

Legelőször vitatom a tervezet 
azon megállapítását, hogy felsőok
tatásunk „akadémiai fellegvárába 
bezárkózva valamiféle olyan visel
kedésformát követ, amely a körülöt
te megváltozó élet valóságától ide
gen”. Ez a megállapítás a jelen hely
zetben nem tényszerű, hiszen saját 
szememmel látom, hogy saját egye
temünkön, karomon is a vezetők és 
oktatók mennyit küzdenek azért, 
hogy egy alulfinanszírozott rend
szerben az intézmény egészének 
vagy egyes egységeinek működteté-

a meglévő ingatlanok képtelenek meg
felelő oktatási környezetet, elegendő 
életteret biztosítani az immáron 16 500 
fős hallgatóságnak. A probléma egy
ben gátja lehet intézményünk fő stra
tégiai céljának, hogy az eddig elért 
eredményekre alapozva középtávon az 
európai élvonalhoz tartozó, hatékony 
tudományegyetemmé váljon.

sét biztosítsák. Nem értem a felleg
várdolgot akkor, mikor az előter
jesztésben néhány bekezdéssel lej
jebb megállapítják, hogy a felsőok
tatásunk jelenleg is az államilag ma
nipulált félpiaci körülmények között 
működik.

A tervezet szerint az állam a re
formok elvégzéséhez nem tud jelen
tős anyagi segítséget nyújtani, sőt 
gyakorlatilag semmilyet, tehát a 
szükséges átalakítások költségei az 
amúgy is alulfinanszírozott felsőok
tatási intézményekre hárulnak. A 
helyzetet tovább nehezíti, hogy az 
Európai Felsőoktatási Tér (EFT) 
kialakításának egyik legfontosabb 
lépését, a kétciklusú képzések beve
zetését (BSC és MSC) 2005-re ter
vezik. Jelen helyzetben nem látom a 
rendszer kialakításának anyagi fede
zetét, még akkor sem, mikor az „ál
lamnak a felsőoktatás mint közhasz
nú tevékenység fejlesztéséért való 
felelősségvállalása” a tervezetben 
elvként szerepel.

(Folytatás a 4. oldalon)

A megoldás megszületett, mégpe
dig a Czuczor-Mátyás projekt kere
tében. Természetesen az egyetem 
pénzügyi erőforrásai elégtelenek egy 
ekkora beruházás finanszírozásához, 
ez csak magántőke bevonásával va
lósítható meg, melyet a tavalyi év
ben hozott kormányzati intézkedések 
már lehetővé tesznek. A PPP (Public

„Hova tovább együtt? -  Fórum a 
közgazdaság-tudományi és a kerté
szettudományi karok közös jövőjé
ről és szakmai együttműködési le
hetőségeiről” címmel március 10- 
én a Széchenyi István Szakkollé
gium kerekasztal beszélgetésre hív
ta az egyetem régi és új karainak 
vezetőit és a diákokat.

A meghívottak közül megjelent 
dr. Gerzson László, a BKAE Kerté
szettudományi Kar dékánhelyettese, 
dr. Szántó Zoltán a Társadalomtudo
mányi Kar dékánja, míg dr. Kollár 
Zoltán helyett dr. Trautmann László 
dékánhelyettes fejtette ki a Közgaz
daság-tudományi Kar véleményét a 
témáról. Dr. G. Tóth Magdolna, a 
BKÁE Kertészettudományi Kar dé
kánja egészségügyi okok miatt saj
nos nem tudott részt venni a rendez
vényen.

Az első felvonásban bemutatkoz
tak az integrálódó karok. A kertész 
kollégák azonban nem azzal keltet
ték a legnagyobb feltűnést, hogy 
idén 150 éves jubileumot ünnepel
nek. A Pénzügy, a Statisztika, a Vál-

Private Partnership) konstrukció ér
telmében a befektetők vállalnák a 
tervezést, az építkezést és az üzemel
tetést is. Az egyetem később az 
átadás után egy bérleti és szolgálta
tás igénybevételére feljogosító szer
ződés keretében lenne jogosult az új 
létesítmény használatára.

(Folytatás a 4. oldalon)

lalati Pénzügyek és a Számvitel tan
szék által gyötört közgazdász hallga
tók körében némi derültséget keltett, 
mikor bemutatkozott a Zöldségter
mesztő, a Gyümölcstermesztő vagy 
a Dísznövény tanszék. A mosoly 
azonban hamar az arcokra fagyott, 
miután dr. Terbe István, a „zöldsége
sek” vezetője rövid prezentációjával 
remekül érzékeltette munkájuk ko
molyságát, külön kitérve az EU- 
csatlakozás után az agráriumban 
várható változásokra.

A T-kar dékánja azonban rögtön a 
közepébe vágott és arról beszélt, 
hogy szerinte komoly lehetőségek 
rejlenek a frigyben, hiszen a diákok 
-  érdeklődésüknek megfelelően -  át
hallgathatnak, közös kutatásokban 
és közös PhD-képzésben vehetnek 
részt, s ezzel növelhetik diplomájuk 
piaci értékét.

Trautmann László viszont a másik 
oldalról közelítette meg ugyanezt a 
problémát, mert szerinte a képzést 
majd a munkaerő-piaci igényekhez 
kell igazítani, ahogy az a Közgázon 
mindig is történt.

(Folytatás az 5. oldalon)

Az Egyetemi Tanács április 5-i 
ülésén egyhangúlag hozzájárult a Bu
dapesti Gazdasági Főiskolával kö
tendő együttműködési megállapo
dás -  stratégiai szövetség -  megkö
téséhez.

Bakacsi Gyulát, egyetemünk 
docensét választotta rektorhelyettes
nek a Sapientia Erdélyi Magyar 
Tudományegyetem egyetemi szená
tusa márciusi ülésén.

❖
Tavaszi szakmai körútra indul 

a Központi Könyvtár. Április 19-én 
Miskolcon, 27-én Debrecenben ta
lálkoznak oktatókkal, hallgatókkal, 
gyakorlati szakemberekkel a Bolo
gnai folyamat alapján átalakuló fel
sőoktatás minőségi elvárásaira ké
szülve.

Szerencsés
vagyok

Március 15. alkalmából a Magyar 
Köztársasági Arany Erdemkeresztet 
vehette át Magyar Bálint oktatási mi
nisztertől dr. Rácz Attila egyetemi ta
nár, az állam és jogtudományok dok
tora, az Államigazgatási Kar oktatója.

-  Hogyan fogadta a kitüntetést?
-Természetesen nagyon örültem

neki. És meg is lepett, nem tudtam, 
hogy felterjesztettek a kitüntetésre.

-  Mióta tanít az Államigazgatási 
Főiskolán?

-  1979-től részállásban tanítok, 
majd 1990-től főállásban. Múlt évig, 
1993-tól kezdődően az Alkotmány- 
jogi Tanszék vezetője voltam. A 
Közgázzal való egyesülésünktől szá
mítva, tehát 2 éve vagyok egyetemi 
tanár. 1971-től az állam- és jogtudo
mányok kanditátusa, 1987-től pedig 
ugyanezen terület doktora vagyok.

-  Mesélne arról az útról, melyen 
eljutott idáig?

-M iskolcon születtem 1938-ban. 
Ebben a városban is érettségiztem, 
a Földes Ferenc Gimnáziumban. 
1957-ben vettek fel a Szegedi Tudo
mányegyetem Állam- és Jogtudo
mányi Karára, melyet „sub auspiciis 
Rei Publicae Populáris" kitüntetés
sel végeztem el.

(Folytatás a 2. oldalon)

Március 15. alkalmából a Magyar 
Köztársasági Érdemrend lovagke
resztjét kapta dr. Hoschke Ágoston 
tanszékvezető egyetemi tanár (Élel
miszer-tudományi Kar), dr. Hunya
di László egyetemi tanár, a közgaz
daság-tudomány kandidátusa (Köz
gazdaság-tudományi Kar) és dr. 
Jámbor Imre tanszékvezető egyete
mi tanár, a Tájépítészeti, -védelmi 
és -fejlesztési Kar dékánja.

Vita
A paradigma hibái

Kifizetődhet az áthallgatás
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Szerencsés vagyok(Folytatás az 1. oldalról)

Ez azt jelenti, hogy gimnáziumi és 
egyetemi éveim alatt minden jegyem 
jeles volt.

-  Miért pont a Jogi Egyetemet vá
lasztotta?

-  Kizárásos alapon választottam 
ezt a pályát. Mivel mindig jó tanuló 
voltam, egyetemre akartam menni. 
A családom szívesen látott volna or
vosként is, én azonban például nem 
tudnék nyugodtan aludni úgy, hogy 
közben tudom, egy betegem haldok
lik. így maradt a jog. Utólag vissza

gondolva azonban szívesen kipróbál
tam volna magam kutató biológus
ként is.

-M ihez kezdett a jogi diploma 
megszerzése után?

-  A Magyar Tudományos Akadé
mia Jogtudományi Intézetében jo 
gász-kutatóként kezdtem el dolgozni. 
1962-től végeztem kutatómunkát az 
alkotmányjog és a közigazgatási jog 
területén. Mindenekelőtt a jogvédel

mi szervezet kérdéseit vizsgáltam. A 
’70-es évek végén, '80-as évek elején 
igyekeztünk tanulmányozni, megis
mertetni és szorgalmazni olyan intéz
mények bevezetését, melyek a jogál
lamiság megteremtéséhez szüksége
sek. Gondolok itt az ombudsman in
tézményére, az Alkotmánybíróságra, 
a közigazgatási bíráskodás kiterjesz
tésére, továbbá a bírói függetlenség 
garanciáinak kiszélesítésére.

-  Mit szólt ehhez a politika?
-  A '80-as évek második felétől a 

politikai vezetés támogatta az ilyen 
jellegű kutatásokat. A Nemzeti Ke
rékasztal Tárgyalásokat követően, a 
rendszerváltás idején sikerült is be
vezetni a jogállamiságnak ezeket az 
alapköveit.

-  Mindig ilyen elnéző volt a 
„rendszer” ?

-  Nem. Tizennégy éves koromban
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családommal együtt internálótáborba 
kerültem, ahol másfél évet töltöttem. 
Édesapám ugyanis 1945 után kisgaz
da párti, majd függetlenségi párti kép
viselő volt. Az internálótáborból az is
merősök csak úgy tudtak kihozni, 
hogy örökbe fogadtak, és a nevükre 
vettek. Ezen az úgymond álnéven vé
geztem el a gimnáziumot és jelentkez
tem egyetemre. Aztán egyetem alatt 
visszavettem az eredeti nevemet. A 
későbbiekben, habár sosem voltam 
párttag, mégis hagyták, hogy szaba
don végezzem a munkámat. Végig 
önállóan dolgozhattam, és ez nagy 
előny az olyan csapatmunkákkal 
szemben, melyeknél idő kell ahhoz, 
hogy a sikereket valóban minden 
egyes kutató maga könyvelhesse el. 
Azt hiszem, szerencsés vagyok, hiszen 
a kezdetektől fogva nem volt senki, 
aki beleszólt volna a munkámba.

-  És Ön tette a dolgát...
-  Igen. És szívesen csináltam.

Magyar Aletta

hallgato@
„hallgato@stud.bkae.hu” -  mire 

való ez a cím? Az ISZK (Informatikai 
Szolgáltató Központ) által nyújtott 
szolgáltatások között szerepel az 
egyetemi hivatalos e-mail is.

Minden hallgató a Cusman-rend- 
szerhez való csatlakozáskor kapja 
meg a hivatalos egyetemi e-mail cí
mének a formáját (mindenkinek a ne
véből generálja a rendszer a címet). 
Ha a leveleket egy gyakran használt e- 
mail címre szeretnéd továbbíttatni, 
akkor a http://cusman. bkae.hu olda
lon tudod megtenni. Be kell jelentkez
ni a Cusmanba és baloldalt a Közpon
ti levelezés címszóra kattintani. Itt 
kiírja a rendszer, hogy mi a pontos e- 
mail cím, mekkora tárhelyet használ
hat a felhasználó és egyéb adatokat. 
Az Adatok módosítása gombra kat
tintva felajánlja a Mail kézbesítési op
ciók között a Forward és a Mailbox 
lehetőséget. A Forward azt jelenti, 
hogy a megadott e-mail címre továb
bítja automatikusan az egyetemi leve
leket a rendszer (ekkor az egyetemi 
szerveren nem maradnak meg a lev
elek), a Mailbox pedig, hogy postafió
kot hoz létre. A postafiók mérete alap- 
beállításként 5 Mbyte. Az Egyéb mail 
opcióknál felajánlja azt a lehetőséget 
a szolgáltató, hogy egyszerre működ
jön postafiókként a cím, és továbbítsa 
is a leveleket a régi e-mail címre a 
rendszer. Ekkor a Mail kézbesítési op
cióknál a Mailboxra kell állítani, az 
Egyéb mail továbbítási opcióknál pe
dig a legelső lenyíló fülecskében a 
Forward parancsot kell beállítani.

A változások életbelépése nem 
azonnal történik meg. Általában né
hány perc szükséges, hogy megtör
ténjen a szinkronizáció a mail szer
ver és a központi adatbázis között.

A leveleidet ezek után a http:// 
webmail.bkae.hu oldalon tudod meg
nézni. Bejelentkezésként a Cusman- 
azonosítót kell megadni, és nagyon 
fontos, hogy az azonosító után köz
vetlenül be kell gépelni azt, hogy + 
stud.bke.hu. A jelszó a cusmanos azo
nosítóhoz tartozó jelszó. A rendszer 
nem tölti le a leveleket az adott gépre, 
ahonnan a felhasználó éppen beje
lentkezett, a levelek kezelése a szer
veren létező postaládákban történik.

Papp Beáta

http://www.mindentudas.hu
http://cusman
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Bellaphone hívó
kártya kapható az 
Egyetemi Boltban!

M it kell tu d n i o  B e lla p h o n e  h ív ó k á r ty á k ró l?

o  vezetékes és m obilkészülékről is használható  
o  m ásodperc alapú szám lázás 
o  ú jra tö lthető  k ártyák  
o  SMS küldés in terneten  keresztü l 

belföldre 20  F t/perc 
EU-országok, USA, K anada, Kína: 17 F t/perc 

O  nem zetközi hívások
USA, K anada, Kína: 17 F t/perc 
EU-országok: 18 F t/perc  
Izrael: 20  F t/perc

A k árty ák  200 0 , 5 0 0 0  és 10 0 0 0  Ft é rtékben  k a p 
hatók ._̂________ J
f ti ; J

Újra itt van!
Kicsit hosszú kényszerszünet után, de 

újra itt van az Államigazgatási Főiskolai 
Kar hivatalos lapja, az „Ezt Neked”. Né
hány cím ízelítőül az aktuális számból: 
„Oscar gála 2004”, „Az utolsó szamu
ráj”, „Szívd, ki tudja, meddig szívha
tod!” Az újság a tervek szerint havonta, 
400 példányban jelenik meg, színes bo
rítóval. Elsősorban a Ménes utcai épü
letkomplexumban juthattok hozzá na
gyobb példányszámban.

Főszerkesztőinő)je Magyar Aletta.

Kedves Karriertervező!
Előző lapszámunkban 

felhívtuk a figyelmedet a 
tavaszi állásbörzére. A 
2004. március 24—25-én 
megrendezett Közgáz Kar- 
rierExpón több mint 8000 
látogató vett rész; egyete
misták és fiatal diplomá
sok, szerte az országból. 
Áprilisban még elérhetők 
honlapunkon keresztül az 
álláshirdetők, és hasznos 
tanácsokat is kaphattok 
k a rr ie r te rv e z é se te k k e l 
kapcsolatban a www. kar- 
rierexpo.bkae.hu. címen.

Az állásbörze után is 
folytatjuk a Karrier Me
nedzsment Szemináriu
mot, legközelebb április 
20-án találkozunk, és a 
különböző állásvadászati 
módszerek alkalmazásá
val és hatékonyságukkal 
foglalkozunk.

Ne feledjétek

• A Karrier Hírlevelet, 
amelyben tájékoztatunk 
benneteket aktuális prog
ramjainkról, állásajánlatainkról akkor kapjá
tok meg, ha feliratkoztok a listánkra a kar- 
rier@bkae.hu címen.

• Egyéni és csoportos tanácsadással is se
gítünk, hogyan írd meg önéletrajzodat, mi-

, lyen interjúra számíthatsz stb.

További információk:
Személyesen a Közgáz Főépület 31-es szo

bájában, telefonon a 6086, 6080-as mellékeken 
vagy a 216-2782, 215-5538-as számokon. 

E-mail: karrier@bkae.hu 
Web; www.karrierexpo.bkae.hu /

Európai bulira hív az AIESEC
A világ legnagyobb d iákszerveze tének  és  3. legnagyobb nem zetközi nonprofit 

szerv eze tén ek  a Közgázon m űködő helyi bizottsága, szokásához  híven, ism ét m un
kalázban ég...!

Kik vagyunk mi? Röviden az AIESEC-ről: Tagjai a gazdaság  é s  a kultúra kü lönbö
ző te rü le te i iránt érdek lődő  egyetem i é s  főiskolai hallgatók világszerte, akik a lap te
vékenységkén t szakm ai gyakorlatot szerveznek  külföldre a hallgatóknak, illetve kül
földi d iákoknak  te re m te n ek  lehe tő séget o rszágukban  a szakm ai gyakorlatra. Szak
mai p rogram okat, nem zetközi konferenciákat szervezünk . Szakszerű tréningeket, 
k ép zések e t tartunk, hogy tagjaink m egfelelő felkészültséggel é s  tudással rendelkez
zenek, feladataik  színvonalas elvégzéséhez.

A laptevékenységünkön kívül m ás program okat is indítunk a hallgatók szám ára.
B usiness W eek nevű program unk a Passaui Egyetem m el való kapcso la tbó l szü 

le tett. Erre tavaly ősszel került sor, am ikor is egy h e te t tö ltö ttek  M agyarországon né
m et diákok, m iközben m agyar hallgatók P assauban  voltak, és  esettanu lm ányok  ke
re té b en  a helyi partnercégek  p roblém áit dolgozták fel, é s  persze ism erked tek  a vá
rossal é s  nagyokat buliztak.

Áprilisban fejeződö tt be JobN eked nevű projektünk, am elynek célja az ö tödéves 
d iákok gyakorlatorientált felkészítése az elhelyezkedésre. Ennek kere tében  az év so 
rán a je len tk ező k  tréningeken, képzéseken  vesznek részt, ahol az általános készsé
gek fejlesztése -  m int például prezen tációkészítés és  előadás, időgazdálkodás, csa 
patm unka, szem élyiségfejlesztés stb . -  m ellett poszt- é s  cégspecifikus tu d ást is sze 
reznek. Ezek szakm ai hátteré t trénercégek , fejvadászcégek és  az AIESEC Trainer's 
Team  biztosítja. M indezek m ellett esettanulm ányok kidolgozása, rövid távú szakm ai 
gyakorlatok é s  shadow ing program ban való részvétel is lehetővé teszi a tanultak  al
kalm azását. Az évet idén is partnercégeink  kiválasztási rendszerével integrált kivá
lasztás (A ssesm ent Center) zárta, am ely m árcius 2 0 - 2 1-én zajlott le.

Az EU M em bership nevű projekt egy hajóutat foglal m agában Budapest é s  Viseg- 
rád között április 30-án, és  egy fergeteges partival zárul, amivel átbulizzuk m agunkat 
m ájus e lsejére az EU-tagságba. Az egész napos hajózás során  a résztvevők előadáso 
kat hallgathatnak az EU-csatlakozással é s  egyéb aktuális tém ákkal kapcsolatban, illet
ve céges partnereinkkel w orkshopon vehetnek  részt. A nap csúcspon tja  te rm észete
sen  a buli lesz, am it a BKÁE aulájában tartunk. Ami a legfontosabb: hatalm as, ferge
teges partira kell készülni, ami m éltó az egyetem  rendezvényeinek hírnevéhez.

Szóval, ha eddig  azt gondoltá tok , hogy az AlESEC-esek csak  szakm ai dolgokkal 
foglalkoznak é s  kom olykodnak egész évben , akkor m ost „m egragadjuk az alkalm at" 
-  ez az EU M em bersh ip  party - , hogy m eggyőzzünk b en n e te k e t az ellenkezőjéről é s  
egy nagyot bulizzunk.

(x)

mailto:reklam@perjesi.hu
http://www.perjesi.hu
mailto:kar-rier@bkae.hu
mailto:kar-rier@bkae.hu
mailto:karrier@bkae.hu
http://www.karrierexpo.bkae.hu
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Eldőlt -  lesz új egyetemi épület

(Folytatás az 1. oldalról)
A március 24-én rögzített megállapodás 

(melyet Magyar Bálint, oktatási miniszter és 
dr. Mészáros Tamás, a BKÁE rektora írt alá) 
értelmében az üzemeltetőnek fizetendő bérleti 
és szolgáltatási díj felét az Oktatási Miniszté
rium átvállalja.

Az építkezéshez szükséges területet, mely
nek elhelyezkedése szinte ideálisnak mondható 
(közvetlenül a főépület mellett a Czuczor— 
Közraktár-Mátyás utcák által határolt tömb
ben) már sikerült megvásárolni a Ferencvárosi 
Önkormányzattól, így az már egyetemi va
gyonkezelésben van. Ez a szerencsés vétel elő
segítette, hogy a már említett önkormányzat 
végig elkötelezett volt a telek egyetemi célú 
felhasználása iránt. így a 7673 m \ 9 telek 
összevonásából keletkezett terület készen áll 
az építkezési munkálatokra, hiszen nagy része 
már teljesen kiürített, illetve csak bontásra ítélt 
épületek találhatók rajta.

A következő lépés egy közbeszerzési eljárás 
kiírása lesz, melynek feladata a legmegfele
lőbb beruházó, befektető megtalálása. Több
lépcsős pályázat során hasonlítják össze a beér
kező ajánlatokat, a megfelelő szempontrend
szer alkalmazásával. Ha ez sikeresen lezajlik, 
az utolsó nagyobb akadály is elhárul, és elkez
dődhetnek az építkezési munkálatok.

Az egyetemi funkcionális igények alapján el
végzett becslések szerint az egyetem által hasz
nálni kívánt épület bruttó szintterülete (parkoló 
nélkül) mintegy 23 ezer m2. A szabályozási 
előírások alapján a telken közel 30 ezer n r  épít
hető fel, tehát a telekcsoport építési lehetőségei 
jelentősen meghaladják az egyetem által köz
vetlenül igényelt területet.

A tervek szerint az új épületet többféle célra 
lehet majd hasznosítani. Egyrészt szükség van 
irodahelyekre, kutatóhelyekre, melyeket a tan
székek, illetve egyéb szervezeti egységek fog
nak megkapni. A Campusban a tervek szerint 56

különböző méretű tanterem alakítható ki a leg
modernebb oktatástechnikai és informatikai be
rendezésekkel ellátva. Ezen belül is igen jelen
tős, hogy a nyelvi képzést is ide akarják áthe
lyezni, így sor kerül nyelvi laborok és külön er
re a célra szolgáló tantermek létrehozására is.

Szükség lesz még a hallgatók napi életvite
lét segítő szolgáltató területekre (könyvesbolt,

bankautomata, büfé), sőt 800 nr-en egy új kol
légium megépítését is számításba vették. Vár
hatóan ebben az új kollégiumban a jelenleg 
külvárosban lakó kollégisták (pl. Tarkaréti 
Kollégium), illetve már működő szakkollégiu
mok kapnak helyet.

Az új épület lehetőséget biztosít arra is, 
hogy megtörténjen az Egyetemi Központi

Könyvtár átköltöztetése az erre a célra kijelölt 
8700 m2-re.

A Czuczor-Mátyás projekt megvalósítása 
hosszú távon képes finanszírozható és megfe
lelő színvonalú infrastrukturális feltételrend
szert biztosítani az egyetem működése és fejlő
dése számára.

Kovács Tamás

Vita: A paradigma hibái(Folytatás az 1. oldalról)

A képzési rendszer 
„modernizálása”

A többszintű képzés bevezetésével a leendő 
hallgatók részére nyújtott tudásban, annak mi
nőségében és mennyiségében óriási veszélyt lá
tok, ugyanis a majdani hallgatók részére átadott 
tudásanyag a kétciklusú képzés jellegéből adó
dóan minőségben és mennyiségben is jelentő
sen csökkenhet, illetve csökkenni fog. Előnyt 
jelenthet a későbbi végzősök számára, hogy el
vileg nagyobb, a gyakorlatban is hasznosítható 
tudást kaphatnak, másrészt viszont az alaptudá
suk egyáltalán nem lesz elmélyült. Ezek alap
ján kérdezem, mi a lényege a felsőoktatásnak, 
így főképp az egyetemi képzésnek, ha az egye
tem által nyújtott gyakorlati tudásanyag mellé 
nem társul elmélyült elméleti és tudományos 
jellegű ismereteket tartalmazó képzés?

A bachelor képzésben (felsőfokú alapkép
zés), azaz az első három évben az alapozó tu
dás nyújtása mellett valamilyen szakképzettsé
get is kapna a hallgató. Ez első látásra hasznos 
lehet, de belegondolva a második ciklusban, 
vagyis a kétéves mesterképzésben ennek a 
rendszernek valódi hátrányai jelentkeznek. A 
hallgató -  a jelenlegi rendszert nézve negyed
évesként -  még az alapozó tudás megszerzésé
vel, illetve kiegészítésével foglalkozik, más
részt már írja a diplomadolgozatát.

Azt hiszem, ebből kitűnik, hogy mind a 
bachelorban, mind a masterképzésben része
sült hallgató elméleti tudásbeli háttere elmarad 
a jelenlegi főiskolai és egyetemi képzésben ré
szesült hallgatókétól, igaz, ezek a diplomák 
EU-konformak lesznek. Az már csak hab a tor

tán, hogy a többciklusú rendszerben szerzett 
diplomával rendelkező magyar fiatal nagyobb 
eséllyel talál magának megfelelő állást az EU 
munkaerőpiacán, mint a jelenlegi rendszerben 
képzett társa, kollégája.

A bachelorban és masterképzésben részesült 
hallgató már az életen át való tanulás rendszeré
ben (Lifelong Learning) képezheti tovább magát.

Az sem elhanyagolható, hogy a jelenlegi és 
a várható demográfiai helyzet következtében 
gyakorlatilag minden érettségiző továbbtanul
hat felsőfokú szakképzésben vagy az alapkép
zésben (bachelor) valamelyik felsőoktatási in
tézményben. Ezek között a hallgatók között 
nagyobb számban lesznek olyanok, akik szel
lemi képességeik vagy tudásbeli hiányosságaik 
miatt nem lesznek oda valók.

Összefoglalva: a többlépcsős rendszer kiala
kításával létrejön egy olyan hazai felsőoktatás, 
melynek színvonala elmarad a korábbi éveké
től, évtizedekétől, viszont megfelelő lesz a je
lenlegi rendszer viszonyi között nem megfele
lő képességű hallgatóknak és nem utolsósor
ban az EU-nak.

Az intézményi reform
A lépcsős képzésre való áttérés professzioná

lisabb egyetemi vezetést kíván, de nem tartom 
megvalósíthatónak, hogy az egyetemek vezetése 
a „csoportos vezetés paradigmájának” érvénye
sítésével történjen, ahol „egyik vezető sincs ab
ban a helyzetben, hogy kizárólagossággal gya
koroljon bizonyos vezetői funkciókat”. Azt 
egyenesen vérlázítónak tartom, hogy a létreho

zandó és a felsőoktatási intézmény menedzselé
séért felelős igazgatótanácsoknak alárendelt 
szerv lenne az akadémiai tevékenység felügyele
tét ellátó szenátus. Azzal pedig feltesszük az i-re 
a pontot, hogy a rektor az új rendszerben nem 
tudós kompetenciák alapján válna rektorrá, sőt 
az oktatásról le kellene mondania. Mindezek az 
egyetemek és főiskolák piaci körülmények kö
zött való működtetésének következményei.

Ennek a vezetési rendszernek a bevezetésé
vel, illetve a rektori pozíció átalakításával sárba 
tiporják az universitas eszméjét, az egyetemek 
autonómiáját, az egyetemek vagy egyes egysé
geik piaci viszonyok között élő, annak törvényei 
szerint működő vállalkozásokká alakulnának át.

A piac törvényei olyannyira érvényesülhet
nek, hogy az intézmény maga dönthet egyes 
karai átszervezéséről, illetve megszüntetéséről. 
Ez a mai integrált egyetemeknél található „kis” 
karokra óriási veszélyt jelenthet (most nem a 
BKÁE jelenlegi karaira gondolok). Az intéz
mény akár státust is válthat, a fenntartója egy 
saját kht. lehet, melyben elképzelhető az állami 
tulajdon alacsonyabb részaránya. Igen, a mai 
nagy egyetemek némelyike többségi magántu
lajdonba kerülhet. Ezt a tényt erősíti, hogy az 
állam nem szándékozik biztosítani a működési 
költség teljes fedezetét.

A hallgatói támogatási rendszer 
fejlesztése

A hallgatói támogatás fejlesztéséről szóló 
fejezetben a fejlesztés szó hibás, ezt a vázlatos 
leírást korántsem nevezném fejlesztésnek. A

tervezetben az esélyegyenlőség érvényesülésé
nek garanciái sem láthatók. Az esélyegyenlő
ség biztosítása a mai rendszerben sem a leg
jobb, a tervezet alapján a jövőben pedig nem
hogy javulás, hanem inkább redukció várható 
ezen a téren. Elsősorban nem a városi és vidé
ki fiatalok felsőoktatásban való részvételének 
arányában várok drasztikus arányváltozást a 
vidéki fiatalok rovására, hanem a jómódú és 
kevésbé tehetős családok gyermekei között. 
Utóbbiak kisebb eséllyel fogják a jövőben fel
sőfokú (egyetemi, főiskolai) tanulmányaikat 
megkezdeni, illetve folytatni, mivel a jelenlegi 
támogatási rendszer átalakulásával kevesebb 
állami támogatást tudnának igénybe venni (in
tézményi szociális támogatás, Bursa stb.)

A segélyezés (gondolok itt a szociális támo
gatásra, Bursa Hungaricára) tanulmányi ered
ménytől való függetlenítésével gyakorlatilag 
semmi sem motiválná arra az anyagilag hátrá
nyos helyzetű hallgatókat, hogy tanuljanak, 
tanulmányi eredményük alapján jussanak hoz
zá a megélhetésük egészét vagy egy részét fe
dező pénzösszeghez.

A tervezet a tanulmányi ösztöndíjról emlí
tést sem tesz, ellenben közvetve megemlíti a 
Diákhitel piacihoz közelítő kamatozásának be
vezetését. Ezzel a lépéssel a diákhitel meg
szűnne létezni, mivel a magasabb kamatok 
miatt ezt lényegesen kevesebb hallgató venné 
igénybe, inkább más forrást keresne tanulmá
nyai finanszírozásához.

Ebben a rövid, vázlatos elképzelésben nem 
látom az egzisztenciális helyzetük alapján va
lamilyen módon hátrányba kerülő hallgatók se
gítésének lehetőségét és alapjait, inkább annak 
ellenkezői tűnnek ki.

If], Szalai Ferenc
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Kifizetődhet az áthallgatásTanulmányi verseny 

Kiss Imre emlékére

Hallgatók és kollégák a Kiss Imre Terem avatásán

Ezzel a rendezvénnyel tisztel
gett az Információrendszerek tan
szék Kiss Imre emlékének, aki 
nagymértékben hozzájárult a szá
mítástechnika oktatásához egyete
münkön. A többi közt nevéhez fű
ződik a Számítástechnika tanszék 
megalapítása 1972-ben. Nem vé
letlen, hogy a versenyre első-, má
sod- és harmadéves hallgatók je 
lentkezését várták, hiszen a ren
dezvény másodlagos célja a tan
szék és az ott oktatott tárgyak 
megismertetése volt a szakosodás 
előtt álló hallgatókkal.

A versenyre szeptemberben le
hetett je lentkezni, a dolgozat 
leadási határideje pedig decem ber
ben volt. Az esszéjellegű dolgozat 
témáját önállóan lehetett m egvá
lasztani, bár voltak a tanszék által 
meghirdetett témák is. Az idei slá
gertéma természetesen az e-busi- 
ness volt a jelentkezők körében. 
Az eredményhirdetésre február vé
gén került sor, a három nyertes 
dolgozat szerzője pénzjutalomban 
részesült a versenyt tám ogató 
Synergon Informatikai Rt. jóvoltá
ból. Az ünnepségen a megemléke
zés mellett egyben a Kiss Imre ne
vére keresztelt tanterem átadására 
is sor került.

A tanulmányi versenyből a tan
szék hagyományt szeretni teremteni.

így igen valószínű, hogy a versenyt 
hasonló formában jövőre is meghir
detik. A nyerteseknek, Balogh Ed-

mondnak. Pintér Szilviának és Nagy 
Gábornak ezúton is gratulálunk.

A D .

(Folytatás az I . oldalról)
Ezek után Szántó Zoltán röviden a 

G-karról is ejtett pár szót, amely saj
nos nem képviseltette magát a konfe
rencián, holott a legnagyobb egység 
az egyetemen belül. Majd kifejtette, 
hogy milyen együttműködés valósult 
már meg a két campus között: a SZIE 
után megárvult tanárképzést a T-kar 
szinte automatikusan átvette, illetve 
az elsőéves tájépítészek már a Köz
gázon hallgatják a szociológiát. A dé
kán úr szerint az igazán izgalmas 
majd az lesz, mikor arról fognak tár
gyalni, hogy egy közgázos BA meg
szerzése után milyen környezetis 
MA-t lehet szerezni és viszont. Sze
rencsére a Bolognai folyamat ponto
san erről szól, így majd 2005-2006 
környékén egy csapással el lehet in
tézni mindkét kihívást.

Óvatosabban fogalmazott Gerzson 
László, s világosan kimondta, hogy 
meg van bennük a nyitottság minden 
kezdeményezésre, és sok perspektí
vát látnak a kapcsolatban, de sokkal 
óvatosabbak lesznek, mint anno a 
SZIE-vel voltak: „A következő 3 év 
nem lesz könnyű!” -  összegzett. Két 
új szak akkreditációja már el is kez
dődött: informatikus agrármérnök, 
gazdasági és vidékfejlesztési mérnök.

A K-kar „profilja” szinte teljesen 
különbözik a Kertészetiétől, így a dé
kánhelyettes viszonylag szűkre sza
bottnak látja a lehetőségeket; kizáró
lag közös kutatásokat és a kertészek 
számára fajsúlyosabb gazdasági kép

zést tud egyelőre elképzelni. Hallga
tói kérdésre, miszerint a totális re
form (tanszékek egybeolvasztása) 
avagy az apró lépések politikája vár
ható az integráció során, szintén a K- 
karos, gazdaságis tárgyakat hozták 
példának az előadók. Célszerűbbnek 
tűnik ugyanis, ha egyelőre nem ve
szik át egymás munkáját, hiszen pél
dául az agrárium gazdasági dimen
zióihoz a közgázos oktatók kevésbé 
értenek, mint a jelenlegi kertészetis 
kollégáik. Sőt, érdemes lenne inkább 
a további specializáción gondolkod
ni, s a Közgáz inkább az alapozásban 
vállalna szerepet. Szántó tanár úr sze
rint a kérdés nem időszerű, mert most 
elsősorban stratégiai, fejlesztési kér
désekkel kell foglalkozni: „Egyelőre 
tegye mindenki a maga dolgát!”

De miért jó mindez a közgazdá
szoknak? A dékánhelyettes szerint 
az EU-csatlakozás után robbanás 
várható az agrárszférában, mert vár
hatóan megteremtődik a pénz arra a 
technológiára, ami most még nem áll 
rendelkezésükre. Nagyon fontos sze
repe lesz ebben a Kertészetinek, ahol 
a képzés elméleti szinten színvona
las, de a technológiai lehetőségeik 
szintén korlátozottak. Célszerű lesz 
tehát egy közgazdásznak áthallgatni 
egy Kertészeti karra, s megismerni a 
„viszonyokat” az agráriumban, mert 
később jól fizető állást kaphatnak 
például egy kertészetis cégnél gaz
dasági tanácsadókként.

PeidI Balázs

V Á R J U K  V E N D É G S É G B E  M A G Y A R O R S Z Á G O T !

Sz e r e z z e n  s z e m é l y e s  é l m é n y e k e t
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A csapatnak szüksége van Rád!
6_ közgazd a _________________

Egy biztos: bármi is történjék a hát
ralévő pár fordulóban, csapatunk di
cséretre méltóan szerepelt ebben a 
szezonban is. A bajnokságban eddig 
26 mérkőzésből 25-ször győztesen 
hagytuk el a parkettet, és csupán a 
mezőnyből toronymagasan kimagasló 
Budapesti Honvéd előtt kellett fejet 
hajtanunk. A kupából egy magasabb 
osztályú együttes ejtett ki minket (bár 
előtte kiejtettünk egy NBI B-s gárdát), 
így erre a szezonra már csak egy fela
dat maradt: kiharcolni a felsőbb osz
tályba lépést. Vladár Csaba edző sze
rint ugyan a gárda játéktudásban már 
felnőtt a magasabb követelmények
hez, de ugye kéne akkor még egy 
utánpótláscsapat, egy normális csar
nok, no meg persze pénz...

Mindenesetre kár törnünk ezen a 
fejünket, hiszen pont a bajnokság 
legvégére maradtak a rangadók, 
szám szerint kettő. Jelen pillanatban 
a második helyen állunk, és valahol 
ott is kéne maradnunk, hiszen az el
ső két helyezett megy majd a ráját
szásba. A továbblépésben leginkább 
a MAFC-Martos tudna megakadá
lyozni minket, amennyiben a ki-ki 
meccsen győznének legalább 8 pont
tal. Amennyiben csak hét pont lesz a 
különbség, akkor a kosárarány dönt, 
ami viszont jelen pillanatban egyen
lő! Kisebb vereség vagy Közgáz
győzelem esetén (ez lenne az ideális) 
biztosan meglenne a második hely. 
Egy héttel a szomszédvári rangadó 
előtt viszont a Honvéd vendégeske
dik a Kinizsi utcai Refi tornatermé
ben, ahol szintén feljutást érhet a 
győzelem.

Mint említettem, nem lesz könnyű 
dolgunk a Honvéd ellen, de biztató 
lehet az a tény, hogy a legszorosabb 
eredményt mi értük el velük szem
ben, ráadásul most otthon játszunk, 
és a tarkarétiek szeretnék felejthetet
len hangulatúvá varázsolni az össze
csapást mind létszámban, mind 
hangerőben, mind egyéb látványele
mekben. A vendégek már négy éve 
együtt vannak, és a régi 33-szoros 
magyar bajnok romjain létrejött tu
datos utánpótlásmunka eredménye

ként tartanak ott. ahol. Mindenesetre 
nincs verhetetlen csapat. Ezt éppen 
mi bizonyítottuk, amikor három éve 
az első osztályú MAFC esett ki elle
nünk a kupából (ez nem az a MAFC, 
akikkel játszunk, bár ugyanahhoz a 
„céghez” tartoznak).

Szóval kedves közgázosok, itt a 
remek alkalom, hogy egy magas 
színvonalú, jó hangulatú mérkőzést 
lássatok! Eddig számtalan olyan em
berjött velünk, közgázos ultrákkal a 
meccsre, aki még életében nem volt 
sporteseményen. Egyikük sem bánta 
meg! Amúgy is hiányoljuk az aktivi

tást a belső kollégiumokban, hiszen 
onnan még senki sem jelent meg 
szurkolni egyetemünk csapatának, 
míg Tarkáról nemegyszer ötvenen 
indultak neki a belvárosnak...

Tehát április 18-án 16 órai kezdet
tel Közgáz -  Budapesti Honvéd, míg 
24-én szombaton 17 órakor MAFC-

Martos -  Közgáz a Menyecske utcai 
sportcsarnokban (a Kelenföldi pálya
udvar mögött). Minden információ 
megtalálható a tarkaret.bke.hu olda
lon a fórumokban!

És addig is mi mást mondhatnék?
CSAK A KÖZGÁZ!

Sztancsik Richárd
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Öreg kosaras nem vén kosarasNem kis meglepetés született a 
BKTE Alapítvány és a Testnevelési 
és Sportközpont által szervezett, ha
gyományos Közgazdász Emléktor
nán, február végén. Hiába a fiatalos 
frissesség, no meg a presztízs, mi
szerint a tanárokat mindig, minden

hol meg kell verni, mégis a tanári 
csapat lett a győztes. És hogy az 
„öreg” nem afféle sértő megállapítás, 
arra szolgáljon bizonyságul, hogy a 
nyertes csapat korelnöke, Zsadányi

tanár úr a 65. életévét tapossa már. 
És bár éppen sítúrát szervezett, ezért 
nem volt a parketten, de csapattársai 
szerint mindig bevethető.

Mi a győzelem titka? Szegedi Já
nos tanár úr szerint elsősorban a reg
gel 8 órai meccskezdési időpont, 
amikor a hallgatók még nem igazán

fittek (ezt nem kell bizonygatni, én 
készséggel elhiszem). Talán némi 
összeszokottságot adott az a tény, 
hogy közel 18 éve edz együtt a taná
ri gárda, méghozzá heti két alkalom
mal (szerda, péntek, másfél-két órát). 
És hogy nem lelkes amatőrökről van 
szó, azt bizonyítja, hogy Forgó Fe

renc és Szegedi János valamikor 
(69/70 körül) az első osztályban rio
gatta az ellent, az azóta már megbol
dogult VTSK (ma BSE) színeiben.

A csapat gerincét (mint ahogyan 
sejteni is lehetett) a Közgáz tanári ka
rából adja mintegy 8-9 fő, de hozzá
juk csatlakozik néha néhány külsős

kolléga, valamint néhány hallgató, így 
jön ki a 13-15 fős „bővebb keret”.

A csapat korábbi legjobb helyezé
se egy bronzérem volt, de bízva a kö
vetkező évekbeli korai kezdésben, 
még a címvédés is elképzelhető.

És mit mondhatnék én, irigykedő 
diák, végszóként? Azt, ami minden 
győztest megillet:

Fogadják szívből jö v ő  gratulá
ciónkat!

Sz. R.
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